
مهلت ای اف س��ی 
شيوا نوروزي
   گزارش

براي ارسال مدارك 
سرخابي ها با يك 
سندسازي ديگر به پايان رسيد؛ واگذاري صوري 
پرس��پوليس و اس��تقلال به وزارتخانه هاي امور 
اقتص��ادي و داراي��ي و صمت و ح��ل ناگهاني و 
سؤال برانگيز مشكل بدهي هاي مالياتي سنگين، 
راهكاره��اي وزارت ورزش براي پاي��ان دادن به 
كابوس حذف دو باش��گاه از ليگ قهرمانان آسيا 
بوده است. راهكاري تكراري كه هنوز معلوم نيست 

امسال جواب بدهد يا نه. 
بعد از اين هم��ه ماجرا و جنج��ال، ضرب الاجل 
كنفدراس��يون فوتبال آس��يا براي ارائه آخرين 
مستندات هم تمام شد و رفت. همه مي دانستيم 
حاصل چندين س��ال تعل��ل، س��وءمديريت و 
بي خيالي را نمي توان در عرض پنج روز ماستمالي 
كرد، اما آقايان باز هم كوت��اه نيامدند و با همان 

شيوه هميشگي خود راهي تازه پيدا كردند.  
    

فوتبالي كه روزي به شكل واقعي قدرت اول قاره 
آسيا محس��وب مي ش��د حالا مجبور است براي 
پنهان كردن بلبشوي مديريتي اش از خارجي ها 
دست به هر كاري بزند، از سندسازي و وارونه جلوه 
دادن واقعيت گرفته تا تأكيد بر مديريت معيوب و 
اصرار به ادامه اين روند. قصه پرغصه سرخابي هاي 

تهران را همه ش��نيده اند و بدهي ه��اي مالياتي، 
شكايت هاي متعدد خارجي، دولتي بودن و داشتن 
مالك مشترك تنها چند نمونه از مشكلات مهم 
آنهاس��ت. دقيقاً همين چالش هاي تمام نشدني 
اس��ت كه كنفدراس��يون را مجاب كرد تا مجوز 
حرفه اي پرسپوليس و اس��تقلال را براي حضور 
در آس��يا صادر نكند و با حذف از ليگ قهرمانان، 
درس تاريخي به آنها بدهد، به اين اميد كه شايد 
پرطرفدارترين باشگاه هاي فوتبال قاره مثل ديگر 
باشگاه هاي كنار گذاشته شده از ليگ قهرمانان 

اساسي به فكر چاره بيفتند!
    

ديروز و در ساعات پاياني فرصت تعيين شده آقايان 
در وزارت ورزش به اين نتيجه رسيدند كه مشكل 
مالكيت س��رخابي ها را ط��ي اقدامي خودجوش 
مرتفع كنند. پرس��پوليس را روي كاغذ به وزارت 
اقتصاد و دارايي سپردند و استقلال را هم در اختيار 
وزارت صنعت، معدن و تجارت گذاشتند. از طرفي 
مشكل بدهي مالياتي آنها را هم از طريق سازمان 
امور مالياتي موقتاً حل و فصل كردند تا شايد با پاك 
كردن صورت مسئله بتوانند ای اف سی را قانع كنند 
و سرخابي ها در فصل جديد ليگ قهرمانان حضور 
داشته باشند. بارگذاري مدارك جديد نيز گويا در 
آخرين لحظات انجام ش��ده تا داستان سال های 
قبل امسال هم به همان صورت تكرار شود و مثلًا 

سرخابی ها حرفه ای شوند. 
كنفدراسيون آسيا در چند سال گذشته در مقابل 
قانون گريزي بسياري از باشگاه هاي آسيا از جمله 
تيم هاي عربي متمول ايستادگي كرده و به آنها به 
خاطر نداشتن شاخصه هاي لازم، مجوز حرفه اي 
نداده و روي نام آنها براي حضور در ليگ قهرمانان 
خط قرمز كشيده اس��ت. اين در حالي است كه 
بس��ياري از تيم هاي حذف شده با مشكل بدهي 
مالي، شاكي خارجي و نداشتن ورزشگاه مواجه 
نبودند و چالش اصلي آنها بحث هاي مديريتي بود. 
حال آنكه دو تيم ايران��ي با انبوهي از چالش هاي 
ريز و درش��ت مالي و مديريتي دست و پنجه نرم 
مي كنند. سرخابي ها سال هاس��ت به حال خود 
رها ش��ده اند و وزارت ورزش به عن��وان متولي و 
مالك اصلي آنه��ا هرازچندگاه��ي مديرعامل و 
اعضاي هيئت  مديره شان را تغيير مي دهد. ملاك 
اين تغييرات ني��ز هرگز طبق اص��ول حرفه اي، 
كارشناسي و فني نبوده و بيشتر روابط شخصي، 
جناحي و سياسي تعيين كننده هستند. حاصل 
اين سياس��ي كاري ها و پش��ت كردن به مس��ير 

حرفه اي مي شود حذف از آسيا. 
به آخر خط رس��يده ايم و هر چقدر هم كه س��ند و 
مدرك جور كنيم باز هم نمي توانيم اين حجم از بدهي 
مالياتي، شاكي خصوصي و مالكيت دولتي و مشترك 
را كتمان كنيم. اين ماحصل كار مديران نالايقي است 

كه طي اين سال ها چيزي جز ناكامي، بدهي و زيان 
روي دست سرخابي ها نگذاش��ته اند و به جاي آنكه 
فكري به حال نجات اين دو باش��گاه كنند در مدت 
مديريت شان تا توانستند به سقوط آزاد سرخابي ها 
كمك كردند. پرسپوليس و استقلال سال ها حياط 
خلوت سياس��يون و مهره هاي امتح��ان پس داده 
ورزشي و غيرورزشي بودند. حاصل اين نوع تفكر در 
انتخاب مديران اين دو باشگاه كاملاً دولتي شده عقب 
ماندن از مسير حرفه اي گري است، مسيري كه رقباي 
آسيايي آن را به سرعت و با دقت و حساسيت فراوان 

طي كردند و به اهداف بزرگي رسيدند. 
ماليات هاي چندين ميلياردي هنوز پرداخت نشده، 
پرونده شاكيان خارجي همچنان باز است، پنجره 
نقل و انتقالات دو تيم مدام در حال باز و بسته شدن 

است و در يك كلام همه چيز مثل گذشته است.
 اگر مسئولان صدور مجوز برخلاف مديران وطني 
با دقت هرچه تمام مدارك ارسالي را بررسي كنند 
و پي به اصل ماجرا ببرند، قطعاً بايد منتظر عواقب 
شديد آن باشيم. جدا از جريمه مالي سنگين بايد 
نگران اعتبار ورزش كشور هم باشيم. ضمن اينكه 
نبايد از جنگ رس��انه اي نيز غافل شويم. عواقب 
حذف سرخابي ها از ليگ قهرمانان، حتي مي تواند 
هزينه هاي س��نگيني براي كل كشور به همراه 
داشته باشد. باز هم تأكيد مي كنيم با پاك كردن 

صورت مسئله نمي توان از واقعيت فرار كرد.
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شميم رضوان

فريدون حسن

 اصرار به برگزاري بازي ها، حضور تماشاگران 
و 3 تعویض در لیگ جزیره

فوتبال اجباری!
كمتر از 10 روز قبل بود كه صادق خان، ش��هردار لن��دن با بيان اينكه 
افزايش آلودگي به اوميكرون در پايتخت اين كشور بسيار نگران كننده 
اس��ت، اعلام وضعيت فاجعه كرد و نشريه »دي س��ايت« آلمان نيز در 
همين راستا طي گزارشي از اعلام وضعيت فاجعه در پايتخت انگليس 
به دليل شيوع گسترده سويه جديد كرونا )اوميكرون(  خبر داد. با وجود 
اين درست يك روز بعد از آنكه شهردار لندن اعلام وضعيت فاجعه كرد 
در جلسه فوري باشگاه ها تصميم به ادامه بازي هاي ليگ برتر گرفته شد 
و سايت پريميرليگ نيز تأكيد كرد كه 92 درصد از بازيكنان و كادر تيم ها 
يك، دو يا سه دوز واكسن كرونا را دريافت كرده اند. اين در حالي بود كه 
براساس نتيجه دور جديد آزمايشات كرونا در هفته اخير كه توسط سايت 
ليگ برتر اعلام شده بود در باز زماني 13 تا 19 دسامبر از 12 هزار و 345 
تست گرفته شده از بازيكنان و كادر تيم ها،90 تست مثبت اعلام شده 
بود، اما نه تعداد تست هاي مثبت و نه اعلام وضعيت فاجعه در لندن باعث 

نشد تصميم گيرندگان رأي به تعطيلي رقابت هاي ليگ برتر دهند!
با وجود اين وخامت اوضاع باعث ش��د در چند هفته اخير 14 ديدار در 
ليگ برتر انگليس به دليل ش��يوع ويروس كرونا لغو شود كه آخرين و 
پانزدهمين ديدار مصاف ولورهمپتون و آرسنال بود كه سويه اوميكرون 

باعث لغو آن شد!
اما آنچه در اين بين نگران كننده است حضور تماشاگران در رقابت هايي 
است كه همچنان برگزار مي ش��ود. با وجود اينكه بريتانيا اين روزها به 
ش��دت با ويروس كرونا و نوع جديد آن)اوميكرون ( دست و پنجه نرم 
مي كند، اما شش بازي ليگ برتر همچنان با حضور تماشاگران برگزار 
مي شود و تصميمي براي بستن در ورزشگاه ها به روي تماشاگران گرفته 
نشده است. مسئله اي كه نارضايتي هاي بسياري را به دنبال داشته است، 
خصوصاً كه علاوه بر ادامه حضور تماشاگران در ورزشگاه ها كه خود باعث 
شيوع هرچه بيشتر كرونا مي شود، تيم هاي حاضر در ليگ برتر انگليس 
تنها تيم هايي هس��تند كه اجازه انجام پنج تعويض را ندارند. تغييراتي 
كه در پي ش��يوع كرونا براي رقابت هاي فوتبال در سراس��ر دنيا اتخاذ 
شد، اما تصميم گيرندگان در ليگ برتر هنوز زير بار اعمال آن نرفته اند 
و اين صداي مربيان را درآورده اس��ت، به طوري كه توخل بعد از كسب 
پيروزي 3 بر يك مقابل آستون ويلا در واكنش به اين مقوله گفت كه ما از 
بازيكنان خود محافظت نمي كنيم: »پنج تعويض به دليل كوويد اعمال 
شد، اما ليگ برتر برخلاف ساير ليگ هاي برتر با وجود همه گيري كرونا 
اجازه پنج تعويض را نمي دهد و نمي دانم چرا ما همچنان بر سه تعويض 
اصرار داريم! سه تعويض نقطه ضعف بزرگ ماست. اينكه ما تنها تيمي 
هستيم كه در زمستان بازي مي كند خوب است، اما ما از بازيكنان خود 
محافظت نمي كنيم. تصميمات بسيار عجيب و جالب توجه است. اكنون 
ما كاملاً درگير همه گيري كرونا هستيم، اما بازي ها براي برخي تيم ها به 
تعويق مي افتد و براي برخي ديگر نه و ما مجبوريم براساس تصميماتي 
كه گرفته مي شود در استفاده از بازيكنان خود ريسك كنيم و چه كسي 

مي داند اين تصميم درست است يا نه.«
رالف رانگنيك، سرمربي منچس��تريونايتد نيز چندي پيش با انتقاد از 
اصرار تصميم گيرندگان در ليگ برتر به سه تعويض به نفع پنج تعويض 
در ليگ برتر صحبت كرده بود و پپ گوارديولا، سرمربي منچسترسيتي 
هم گفته بود براي كاهش خستگي بازيكنان اجازه پنج تعويض در هر 
بازي به مربي ها داده شود، اما هيچ يك از اين خواسته ها باعث ايجاد تغيير 

در ديدگاه تصميم گيرندگان در اين راستا نشده است.
تصميم به عدم تعطيلي رقابت هاي ليگ برتر با وجود لغو جست و گريخته 
برخي بازي ها و همچنين اصرار به انجام تنها سه تعويض در رقابت ها ليگ 
جزيره در شرايطي ادامه دارد كه طي يك هفته اخير، 42 تست كروناي 
اعضاي حاضر در اين ليگ مثبت شده و بنا بر گزارش سرويس مطبوعاتي 
آستون ويلا، استيون جرارد، سرمربي اين تيم نيز به همين دليل و با توجه 
به مثبت شدن تست كرونا بازي با چلس��ي را از دست داد و در مصاف با 

ليدز نيز نمي تواند روي نيمكت تيمش بنشيند.
 با اين حال مس��ئولان ليگ جزيره همچنان تأكيد دارند كه امكان لغو 
بازي ها وجود دارد، اما درهاي ورزشگاه ها يك بار ديگر به روي تماشاگران 
بسته نمي شود و هنوز تصميمي براي برگزاري بازی ها بدون تماشاگر 
نگرفته اند. ديدگاهي كه بي شك مي تواند اوضاع ليگ جزيره را بدتر از 

آنچه اين روزها با آن دست به گريبان است، كند.

تغییر صوري مالكیت پرسپولیس و استقلال، سند سازي براي بدهي مالیاتي و...

سرخابی ها نقطه سر خط!

 سرخابي ها مقابل ذوب آهن و پيكان 
در جام حذفي

مراسم قرعه كشي مرحله يك هشتم نهايي رقابت هاي فوتبال جام حذفي 
باشگاه هاي كشور برگزار ش��د كه به حكم قرعه، استقلال و پرسپوليس در 
اين مرحله از مسابقات به ترتيب به مصاف پيكان و ذوب آهن مي روند. مراسم 
قرعه كشي مرحله يك هشتم نهايي رقابت هاي فوتبال جام حذفي باشگاه هاي 
كشور ديروز در سازمان ليگ برگزار شد كه بر اساس آن پرسپوليس در اصفهان 
مهمان ذوب آهن است. پيكان از استقلال پذيرايي مي كند. آلومينيوم اراك و 
سپاهان در اراك مقابل هم قرار مي گيرند. مس رفسنجان ميزبان پديده مشهد 
است. نساجي در مازندران به مصاف گل گهر سيرجان مي رود. فولاد در زمين 
مس كرمان مهمان اين تيم اس��ت. خيبر در خرم آباد صنعت نفت را مقابل 
خود مي بيند و در نهايت نفت مسجدسليمان با خليج فارس ماهشهر روبه رو 
مي شود. ديدارهاي اين مرحله طي روزهاي 27 و 28 دي ماه برگزار مي شود.

جعفري سرپرست بوكس شد 
دوره چهار ساله رياست حس��ين ثوري، رئيس فدراس��يون بوكس روز 
يك شنبه پنجم دي ماه به پايان رسيد و سرپرست اين فدراسيون مشخص 
شد. بر همين اساس، حميد س��جادي وزير ورزش و جوانان در حكمي 
غلامرضا جعفري رئيس سابق فدراسيون ورزش هاي روستايي و عشايري 
را به عنوان سرپرست فدراسيون بوكس منصوب كرد تا مقدمات برگزاري 
مجمع انتخاباتي اين فدراسيون را فراهم كند. مجمع انتخاباتي فدراسيون 
بوكس روز 18 دي ماه برگزار خواهد شد و حسين ثوري و روح الله حسيني 

براي رياست اين فدراسيون رقابت خواهند كرد. 

سرپرست تكواندو مشخص شد
با حكم وزير ورزش و جوان��ان، فرامرز كياني زاده به عنوان سرپرس��ت 
فدراسيون تكواندو منصوب شد. حميد سجادي، فرامرز كياني زاده را در 
حكمي به عنوان سرپرست فدراسيون تكواندو منصوب كرد. در بخشي از 
اين حكم آمده است: »انتظار مي رود ضمن انجام امور جاري فدراسيون 
كه از عمده وظايف است؛ در اسرع وقت نسبت به برگزاري مجمع عمومي 

انتخاب رئيس فدراسيون اقدام كنيد.« 

كبدي منتظر تأييد صلاحيت ها
عباس فرهمندمهر، دبير فدراسيون كبدي مي گويد: »براي انجام انتخابات 
رياست فدراسيون كبدي كارهاي لازم را انجام و دعوتنامه ها صادر شده 
اس��ت، تنها منتظر اعلام تأييد صلاحيت ها هستند. تأييد صلاحيت ها 
مشخص شده، اما هنوز براي هيچ فدراس��يوني را اعلام نكرده اند، حتي 
فدراسيوني هم كه 11 دي انتخابات دارد نيز تأييد صلاحيت هايش اعلام 
نشده است. ما منتظر دستور وزارت ورزش و جوانان هستيم تا به كانديداها 
اعلام و ابلاغ آنها را صادر كنيم. براي پست رياست اين فدراسيون عباس 

اورسجي، مقدم بقا، سيداحمد حجازي و غلام زاده ثبت نام كرده اند.«

هفته گذشته بود 
سعيد احمديان
     گفت وگو

كه ملي پوش��ان 
كش��تي آزاد از 
اردوي 10 روزه شان در عراق به ايران برگشتند، 
يك اردوي متفاوت كه سبب شد قهرمانان كشتي، 
حال و هواي ويژه ای نسبت به ساير اردوهايي كه 
تا امروز داش��ته اند را تجربه كنند. زيارت عتبات 
عاليات در كنار پيگيري تمري��ن، يك تجربه به 
يادماندني را براي پژمان درستكار و شاگردانش 
ثبت كرد. يكي از ويدئوي هايي كه از اردوي كشتي 
در عراق در فضاي مجازي زياد ديده شد مداحي 
مجتبی گلي��ج، دارنده مدال برن��ز جهاني نروژ و 
سينه زني ملي پوشان كشتي در بين الحرمين بود. 
گليج در گفت وگو با »جوان« درباره تجربه متفاوت 

آزادكاران در اردوي عراق صحبت كرده است. 
  با انرژي مضاعف به ایران برگشتیم

مهم ترين وج��ه اردوي عراق براي ملي پوش��ان 
كشتي، جنبه معنوي و زيارتي آن بود كه سبب 
شد به گفته گليج، او و س��اير ملي پوشان انرژي 
مضاعفي بگيرن��د: »بحث معن��وي اردو خيلي 
پررنگ بود و به زيارت عتب��ات عاليات رفتيم و 
در شهر كاظمين، كربلا و نجف، حرم ائمه اطهار 
را زيارت كرديم. اولين بار بود كه سعادت داشتم 
به زيارت كرب��لا بروم و فضا ط��وري بود كه آدم 
آرام می شد. بقيه بچه ها هم مسلماً چنين حسي 
داشتند و حضور در چنين فضاهاي متبركي به 
آدم، انرژي خوبي مي دهد، به خصوص كه در هر 
مسابقه اي به ائمه اطهار متوسل مي شويم و براي 

پيروزي كمك مي خواهيم.«
ملي پ��وش وزن 97 كيلوگرم معتقد اس��ت اين 
حس را نمي توان��د وصف كند: »هميش��ه وارد 
شدن به بارگاه ائمه اطهار يك حس خوب و وصف 
نش��دني به آدم مي دهد، من هم از بچگي ارادت 
خاصي به ائمه دارم و از اينكه در اين سفر براي بار 
اول توانستم به زيارت امامان در عراق بروم، حس 
خيلي خوبي را تجربه كردم. هم من و هم س��اير 

بچه ها با يك انرژي مضاعف به ايران برگش��تيم. 
ان ش��اء الله بتوانيم با اين انرژي مثبتي كه از اين 
اردو گرفتيم در مسابقات پيش رو بهترين نتيجه 

را كسب كنيم.«
  مداحي ام در بین الحرمین دلي بود

گلي��ج از ح��س خاصي ك��ه در ح��رم حضرت 
عباس)ع( داشته هم صحبت مي كند: »در حرم 
ائمه چه كرب��لا، چه نجف و چ��ه كاظمين، آدم 
وقتي وارد مي شود حس بس��يار خوبی دارد، اما 
من چون به حضرت ابوالفضل ارادت ويژه اي دارم 
و در كشتي و زندگي از ايشان مدد مي گيرم، در 
حرم شان احساس خاصي داشتم. دفعه اولم بود 
و من و ساير بچه هاي تيم وقتي به زيارت رفتيم، 
واقعاً منقلب شديم. بايد شرايط حضور را داشته 
باشيد تا آن را درك كنيد و واقعاً نمي توان آن را به 

زبان آورد و وصف كرد.«
مداحي گليج در بين الحرمي��ن يكي از لحظات 
ب��ه يادمادن��ي اردوي آزادكاران در ع��راق بود. 
نوحه خواني ك��ه او آن را دلي انجام داده اس��ت: 
»مداح نيستم و جسارتي هم نمي خواستم بكنم. 

مداحي من بيشتر دلي بود، زماني كه سنم پايين تر 
بود در دوران نوجواني در هيئت محل خودمان يك 
سابقه كوچكي داشتم و مداحي مي كردم. نوحه اي 
كه خواندم همانطور كه اشاره كردم يك كار دلي 
بود و دوست داشتم در بين الحرمين مداحي كنم 

و چند كلمه اي براي بچه ها بخوانم.«
   اردوي متنوع و پرنشاطي بود

گليج كه پس از كس��ب طلاي آس��يا در س��ال 
2020، مهرماه امس��ال در جهاني اس��لو اولين 
مدال جهاني اش را كس��ب ك��رد، اردوي عراق 
را يك تجرب��ه خاص عنوان مي كن��د: »هرچند 
كشتي گيران عراقي با توجه به كيفيت فني شان 
در س��طحي نبودند ك��ه به ما كم��ك كنند، اما 
حريفان تمريني بدي نبودند. به جهت ش��روع 
اردوها، حض��ور در عراق اردوي خوب��ي بود كه 
بتوانيم ب��ه آمادگي نرم��ال براي ادام��ه اردوها 
برس��يم. البته اردوي عراق در مقايس��ه با ديگر 
دوره هاي آماده س��ازي كه تجربه ك��رده بوديم، 
تنوع زيادي داشت و كادر فني برنامه هاي تمريني 
متنوعي در نظر گرفته بود. تمرينات خيلي عالي 

بود و تنوع زيادي داش��ت، فوتبال بازي كرديم، 
مسابقه دو داديم و پزشك تيم هم تست كوپر از 
ملي پوش��ان گرفت. تمرين و مرور فن به صورت 
مش��ترك با اعضاي تيم ملي عراق ه��م از ديگر 

برنامه هاي ما بود.«
ملي پوش تنكابني تيم ملي كشتي آزاد در ادامه 
به جو پرنش��اط اردو اش��اره مي كند: »نسبت به 
اردوهاي قبلي در اين اردو خيلي شاداب بوديم، 
هم از لحاظ تمريني با توجه به تمرينات متنوعي 
كه در نظر گرفته شده بود، خوب بود و هم از لحاظ 
تفريحي و زيارتي برنامه هاي زيادي تدارك ديده 
ش��ده بود، ضمن اينكه از جاهاي مختلف كشور 

عراق هم ديدن كرديم.«
   مهمان نوازي عراقي ها مثال زدني بود

نكته قابل توجه در اردوي تيم كشتي آزاد، استقبال 
عراقي ها از ملي پوشان بود كه گليج آن را مثال زدني 
عنوان مي كند: »مهمان نوازي عراقي ها نسبت به 
بچه هاي تيم ملي مثال زدني بود. علاقه خاصي به 
قهرمانان به خصوص  ملي پوشان كشتي داشتند و 
نمونه آن هم حسن يزداني بود كه براي خيلي از 
عراقي ها چهره اي دوست داشتني بود، مي آمدند و 
با او و بقيه قهرمانان عكس يادگاري مي گرفتند.«

با توجه به چني��ن تجربه اي، ملي پ��وش آزاد از 
برگزاري دوباره چنين اردوهايي استقبال مي كند: 
»در اين اردو بچه ها از لحاظ روحي كاملًا سرحال 
بودند. معتق��دم ايده خوبي بود كه براي ش��روع 
اردوها از كش��ور ع��راق آغاز كردي��م و به زيارت 
رفتيم و كارمان با م��دد گرفتن از ائمه اطهار آغاز 
شد. البته امكانات ما در خانه كشتي خيلي بهتر از 
عراق است، اما اردوي عراق را بايد از زاويه مذهبي 
هم ببينيم كه تصميم خيلي خوبي بود. جا دارد 
به خاطر اين اردو از آقاي دبير رياست فدراسيون 
و آقاي درستكار س��رمربي تيم ملي كشتي آزاد 
تشكر كنم و اميدوارم بتوانيم زحمات اين عزيزان، 
پدر و مادر و دعاي مردم را با مدال آوري و به اهتزاز 

درآوردن پرچم ايران جبران كنيم.«

پر از انرژی و حال خوب برگشتيم
گفت وگوی »جوان« با مجتبی گلیج، ملی پوش کشتی آزاد درباره اردوی عراق و مداحی اش در بین الحرمین که بازتاب زیادی داشت

دنيا حيدري

رونوشت از دست فيفا
عزيزي خادم با رونويسي از دست فدراسيون جهاني فوتبال قصد دارد طرح 
فيفافوروارد را در ايران اجرا كند. طرحي كه فيفا از سال 2018 با هدف توسعه 
هرچه بيشتر فوتبال در دنيا به مرحله اجرا درآورده است. طرحي كه طي 
آن، هر 211 كشور عضو فيفا مي توانند با تشريح برنامه هاي سالانه خود براي 
توسعه فوتبال پايه، برگزاري مسابقات در رده هاي سني مختلف دختران و 
پسران و برگزاري كلاس هاي داوري آقايان و بانوان در تقويم سالانه خود  
)10برنامه 50 هزار دلاري(، 500 هزار دلار دريافت كنند. البته به شرط تأييد 

برنامه ها توسط فيفا كه سالانه تا يك ميليون دلار هم مي رسد. 
رئيس فدراسيون فوتبال ايران در نشستي كه آخر هفته گذشته با رؤساي 
هيئت هاي فوتبال داشت از تخصيص 40 درصد از پاداشي كه فيفا براي 
صعود تيم ملي فوتبال ايران در مسير صعود به جام جهاني در نظر گرفته 
به هيئت ها براي گسترش فوتبال در سراسر ايران خبر داد، اما با اين شرط 
كه هيئت ها پروژه اي براي دريافت اين مبلغ داشته باشند. درست همانند 
پيش شرط فدراسيون جهاني فوتبال براي فيفافوروارد كه گويي عزيزي خادم 

قصد بومي سازي آن را در ايران برای گسترش و توسعه فوتبال دارد. 
رونويس��ي از دس��ت فيفا، به خصوص براي مبلغ قابل توج��ه 16 ميليون 
دلاري اهدايي فيفا جهت صعود تيم ملي به جام جهاني بي ش��ك اقدامي 
تحسين برانگيز است، خصوصاً كه به گفته رئيس فدراسيون اين مبلغ تنها در 
صورتي به هيئت ها پرداخت مي شود كه پروژه و برنامه قابل قبولي ارائه دهند 
تا مثل گذشته صرف اتفاقاتي چون خريد خودرو براي رئيس يك هيئت نشود. 
با وجود اين عمده ايراد طرح فوق عدم دسترسي فوتبال ايران به مبالغي است 
كه در فيفا دارد. در اصل عزيزي خادم وعده بخشيدن پولي را به هيئت ها در 
قالب طرحي قابل قبول مي دهد كه نه فقط هنوز به دست فدراسيون نرسيده 
كه حتي در صورت صعود تيم ملي به جام جهاني نيز دستيابي به آن به دليل 
تحريم هاي بانكي بسيار سخت و دشوار است. ضمن اينكه اين طرح زماني 
مي تواند قابل قبول باشد كه در صورت دستيابي به اين پول، فدراسيون قصد 
بهره برداري انتخاباتي از آن را نداشته باشد و زماني اقدام به پرداخت نكند كه 

بهانه هايي چون گروكشي انتخاباتي را به دنبال داشته باشد.
كيسه تازه فوتبال براي بيت المال

نه، لفت وليست هاي فوتبالي جماعت تمامي ندارد. تازه ياد گرفته اند كه 
مردم را هم جلو بيندازند و با ش��عار اينكه فوتبال دلخوشي مردم است و 
تأثيرات اجتماعي زيادي دارد و با تهديد به اينكه شكست آن مي تواند باعث 
ناهنجاري هاي گسترده شود كيسه دوخته اند براي تاراج بيشتر بيت المال، 
كيسه اي به مراتب بزرگ تر و عميق تر از كيسه هايي كه تاكنون داشته اند. 
پيرمردي محترم كه حاصل تمام دوران مديريتش در فوتبال ايران اين 
بلبشوي امروز و اين فوتبال سراسر فساد و بدهكار به داخل و خارج است 
حالا مدعي شده بودجه فدراسيون فوتبالي كه مي خواهد در جام جهاني از 
گروه خود صعود كند، نبايد از 500 ميليون يورو كمتر باشد، 500 ميليون 
يورو؟! با يك حساب سرانگشتي مي شود 16 هزار ميليارد تومان، عددي 
كه حتي در مخيله ما هم نمي گنجد و به قولي صفرهايش از گوش هايمان 

بيرون مي زند. عددي معادل پنج برابر بودجه كل ورزش كشور!
هرچند خوب مي دانيم بيان چنين حرفي از دهان داريوش خان مصطفوي، 
زاييده تفكرات حاكم بر فدراس��يون فوتبال است، اما بد نيست به جناب 
مصطفوي يادآور شويم كه اين درخواست را براي فوتبالي داريد كه طي 
همين روزها مشغول سند سازي است براي آنكه نكند از آسيا حذف شود و 
امثال شما كمتر بتوانند از بيت المال برداشت كنند و كمتر دست شان در 
جيب مردم برود. همين فوتبالي كه شنيده مي شود به راحتي سند سازي 
كرده تا 600 ميليارد بدهي مالياتي دو تيمش ناديده گرفته شود. همين 
فوتبالي كه در تيم ملي اش تعداد بازيكناني كه در ليگ داخلي حضور دارند، 

به عدد انگشتان يك دست هم نمي رسد. 
وقاحت هم ح��دی دارد، اما ظاه��راً فوتبالي جماعت اين ح��د و مرز را 
شكسته، وقتي مي گويد مردم ايران با فوتبال زندگي مي كنند. به عنوان 
نگارنده اين سطور، شاهد بودم كه همين مردم و همين علاقه مندان به 
فوتبال چگونه حاضر بودند تيم هاي محبوب شان از رقابت هاي بين المللي 
حذف شوند تا شايد يك بار براي هميشه دست امثال مصطفوي ها، تاج ها 
و تمامي مديراني كه طي سال هاي گذشته و همين امروز در فدراسيون 
و باشگاه ها به فوتبال كشور خيانت كرده و مي كنند از سر فوتبال كوتاه 

شود و فوتبال نفسي بكشد و جان تازه اي بگيرد. 
مردم ايران عاشق فوتبال هستند، اما اين مردم در اين وانفساي اقتصادي 
اينقدر مشكل دارند كه ديگر نخواهند از جيب شان به اسم فوتبال و به كام 
شما خرج شود. كشور هم از صدقه س��ري مديران فاسدي چون مديران 
فوتب��ال در بخش هاي مختلف اينقدر مش��كلات دارد ك��ه به طور حتم 
رئيس جمهور و رئيس مجلس بيشتر دغدغه و همت خود را روي رفع اين 
مشكلات گذاشته اند، نه اينكه به شما اجازه بدهند بيشتر از قبل دست در 

جيب مردم كنيد و به اسم شادي دل آنها چوب حراج به بيت المال بزنيد.
تمام كنيد اين خيمه شب بازي را، چند روز گذشته را با سروصداي حذف 
پرسپوليس و استقلال از آسيا پشت سر گذاشتيد، يك بازي كثيف براي 
اينكه مثلًا به هوادار فوتبال بگوييد ما داريم براي دل تو كار مي كنيم، اما 
دولت و مجلس نمي گذارند. حالا هم باز براي مطامع خودتان مش��غول 
سندسازي هستيد و مي گوييد مي خواهيم دل هواداران را شاد كنيم، در 
حالي كه دل هوادار فوتبال از مديريت فوتبال خون است، نه از حذف تيمش 
در آسيا. هوادار فوتبال خوب مي داند اگر مديران فاسد و زياده خواه از فوتبال 
كشور حذف شوند فوتبال اين مملكت جان مي گيرد و رشد مي كند. فوتبالي 
كه بايد به سمت خصوصي سازي درست حركت كند، اما مديران قبلي و 
مديران كنوني هيچ وقت اجازه آن را نخواهند داد، چون آن روز دست شان 

از جيب مردم و بيت المال كوتاه مي شود و پايان كارشان فرامي رسد.
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